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Geachte Gemeenteraad,

De fractie Sociaal Maas en Waal heeft het initiatief genomen een plan in te dienen over
het stimuleren van natuur en biodiversiteit in de gemeente Druten. De fractie heeft
daarvoor een beleidsplan met uitvoeringsplan en een beslisnota opgesteld voor de
gemeenteraad. Het voorstel van de fractie aan de gemeenteraad is het plan vast te
stellen en uit te voeren. Wij willen u met deze brief graag op de hoogte stellen van onze
reactie.

Beleidsplan Natuur en Biodiversiteit
Ten eerste willen wij onze waardering en complimenten uitspreken voor het initiatief en
het Beleidsplan Natuur en Biodiversiteit. Het beleidsplan geeft een uitvoerige beschrijving
van allerlei aspecten waaruit blijkt dat het hard nodig is stappen te zetten om natuur en
biodiversiteit te versterken en te verbeteren. Wij onderschrijven die noodzaak en zijn het
ermee eens dat de gemeente hierop actie moet ondernemen.

De door de fractie ingediende beslisnota geeft een opsomming van 5 ambities die
aanvullend zijn op de beide stukken; het Beleidsplan en het Uitvoeringsplan. Overigens
komen deze geheel overeen met de ambities uit het Beleidsplan Natuur en Biodiversiteit
van de gemeente Wijchen. Derhalve betreft het dus ook een volgende stap in de
harmonisering van het beleid tussen de gemeente Druten en de gemeente Wijchen.
Verder geeft de fractie een voorzet aan welke 5 van de 10 in het Uitvoeringsplan
genoemde actiepunten prioriteit zou moeten worden gegeven.

Uitvoering
Wanneer de raad het voorstel aanneemt willen wij als college aandacht vragen voor de
vraag waar de gemeenteraad dan voor kiest. Hieronder enkele voorbeelden van punten
waar dat voor ons nog niet duidelijk is:

• De vijf ambities. Wij kunnen ons op zich conformeren aan deze ambities. Maar
het is ons nog niet voldoende duidelijk waar we dan voor kiezen of mee
instemmen. Het vraagt bijvoorbeeld nadere concretisering waar we het over
hebben bij ecologisch beheer als standaard. We vragen ons af of ecologisch
beheer wel altijd overal past. Daarnaast is het bijvoorbeeld zo dat ecologisch
maaibeheer op de grondsoort (veelal vruchtbare klei) in de gemeente Druten- www.druten.nl



niet zal leiden tot de bloemenrijkdom die bereikt kan worden op zandgronden.
Wat is de verwachting voor het beeld van het groen als we ecologisch beheer
zouden gaan toepassen.

• We hebben ook nog niet voldoende beeld bij wat overlastgevende soorten
(ambitie c onder punt 1) zijn. Ook de keuze om die op natuurlijke wijze te
bestrijden roept vragen op. Wat wordt bedoeld met "natuurlijk"?

De in de beslisnota genoemde 5 actiepunten zijn voor ons niet voldoende concreet
beschreven. Enkele voorbeelden van vragen die we hebben.

• Het stimuleren of subsidiëren van sedumdaken (groendaken) is een prima
idee. De vraag is of onderzoek naar de toegevoegde waarde van groendaken
nut heeft? Dat nut is naar onze mening in het algemeen al aangetoond door
allerlei onderzoeken en projecten in het hele land. Maar we vragen ons wel af
in welke situaties we subsidie passend vinden en hoeveel subsidie dan?

• Stimuleren en subsidiëren van vermindering van verharding in tuinen. Dat is
op zich een goed idee maar daarvoor gelden min of meer dezelfde vragen als
voor groendaken. Hoever moeten we gaan bij het stimuleren? Gaat het dan
om regels stellen of blijft het toch min of meer vrijblijvend? En ook hier, in
welke situaties vinden we subsidie passend en hoeveel dan?

Dat zijn voorbeelden van vragen waar antwoord op moet worden gegeven.

Wij zouden daarom het volgende aan u in overweging willen geven.
1. Wij stellen voor een nota met uitvoeringsplan op te stellen over wat we in onze

gemeente willen met natuur en biodiversiteit. Daarvoor zijn de door de fractie
Sociaal Maas en Waal ingediende stukken een prima voorzet. Er zitten in de
ambities en actiepunten goede elementen die in de op te stellen nota kunnen
worden opgenomen en uitgewerkt. Van belang is dat we daarbij een concreter
beeld krijgen van waar we dan voor kiezen.

2. Wij vinden het van belang dat bij het opstellen van de nota diverse partijen
worden betrokken die belang kunnen hebben bij of kunnen bijdragen aan de
inhoud van de nota en daarna de uitvoering daarvan. We denken dan
bijvoorbeeld aan het IVN, de ZLTO, het Waterschap Rivierenland enz.

3. Het opstellen van de nota en de samenwerking met diverse bijdragende en
belanghebbende partijen zal de nodige tijd vragen. Het onderwerp is het
waard om die tijd daar aan te besteden. Daarom stellen we voor de nota voor
de begrotingsbehandeling in 2023 gereed te hebben zodat we eventuele
financiële gevolgen in de begroting 2024 kunnen meenemen.

4. Het laatste punt van het voorstel van de fractie Sociaal Maas en Waal gaat
over het bij de Perspectiefnota 2022 beschikbaar stellen van een incidenteel
budget van € 25.000. We betwijfelen het of dit voldoende zal zijn voor de door
ons voorgestelde op te stellen nota. Gebaseerd op de nota die in Wijchen is
vastgesteld schatten we in dat een bedrag van € 35.000 daar beter bij past. Er
is namelijk externe ondersteuning nodig om de nota en een concreet
uitvoeringsplan op te stellen. We kunnen ons voorstellen dat de raad dit
bedrag als taakstellend budget beschikbaar zal stellen.
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Conclusie
Ons college zal met veel interesse het debat in de gemeenteraad over het voorstel
volgen. Als de raad met onze aanscherping van het voorstel van Sociaal Maas en Waal
instemt zullen wij, met inachtneming van onze hierboven geplaatste opmerkingen, aan
de slag gaan. We verwachten dan in 2023 een nota natuur en biodiversiteit met
uitvoeringsplan ter vaststelling aan u te kunnen voorleggen.
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